ملخص المقالات

جربة المرأة المعاشة في موازنة الاستراتيجيات بين العمل والأمومة
ظيفة الرموز في بعض العادات الثقافية لأهالي تنكابن وأسلوب حياتهم
حليل ظاهري لعملية نزع الطابع المؤسسي عن الزواج
خصائص تأثير الإجراءات البشرية الاختيارية على التنمية من وجهة نظر الآيات والتقاليد مهدي جعفر زادة / محمد حسين رنجبر حسيني / مهدي نصرتيان
مبادئ إدارة الوقت في أسلوب الحياة الإسلامية
علم الأمراض الفردي لاستهلاك مستخدمي الحوزة العلمية في الشبكات الاجتماعية

تجربة المرأة المعاشة في موازنة الاستراتيجيات بين العمل والأمومة

شهرة روشني

الملخص

إن أهم دور للمرأة في أسلوب الحياة الإسلامية هو دور الأمومة وتربية الأبناء. ولكن اليوم، فإن العديد من النساء، بالإضافة إلى دور الأم، يضطررن أيضًا لأداء الدور الوظيفي بشكل صحيح بسبب عملهن، وبالتالي فإن إقامة توازن بين دور العمل والأمومة أمر مهم بشكل خاص. و في السنوات الأخيرة، ازداد عدد النساء أعضاء الهيئة التدريسية الأكاديمية بالجامعة، وبسبب الكم الهائل من الواجبات الوظيفية التي تقع على عاتقهن، ارتبط إنشاء توازن بين دور العمل والأسرة، وخاصة الأمومة، صعوبات خاصة لهم. وفي هذا الصدد، كان الهدف من الدراسة الحالية هو التعرف على استراتيجيات هؤلاء النساء لتحقيق التوازن بين دور العمل والأمومة باستخدام طريقة نوعية. لهذا الغرض ومن خلال إجراء مقابلات مع 20 عضوة من أعضاء هيئة التدريس بالجامعة وتحليل المحتوى النوعي للمقابلات، استخرجت بعض الاستراتيجيات. و بناءً على النتائج، تشتمل استراتيجيات تحقيق التوازن بين دور العمل والأمومة على ثماني فئات رئيسية: «العمل الجاد نحو الأهداف المهنية»، «إدارة الوقت»، «محاولة أن تكون أماً جيدة»، «نسيان الذات»، «تقليل الأهداف المهنية.»، «إدارة الوقت»، «تقسيم العمل»، «إجراءات الإنجاب» و «الاستعانة بمصادر خارجية في بعض شؤون الأسرة».

الكلمات المفتاحية: التوازن بين العمل والأسرة، دور الأم، التوظيف، المرأة، أعضاء هيئة التدريس بالجامعة

[·] ١. أستاذة مساعدة وعضو الهيئة العلمية في كلية النساء، جامعة الزهراء عليه، طهران، إيران.

ملخّص المقالات ______ ملخّص

وظيفة الرموز في بعض العادات الثقافية لأهالي تنكابن وأسلوب حياتهم

زهراء ولي زادة على آبادي المحمد صادق فريداً محمد صادق فريداً فريبا ميراسكندري على باصري ا

الملخص

تعد الجوانب المعرفية في نمط الحياة من أكثر الجوانب تعقيدًا وصعوبة في نمط الحياة. هذه الأبعاد هي أنماط ومخططات بمساعدته يفهم المواطنون الواقع ويعطى معنى للعالم حولهم. و تستند أسس السلالات الموضوعية لأسلوب الحياة على هذه السلالات المعرفية. فهناك طرق مختلفة لتحقيق أبعاد نمط الحياة هذه، من بينها يمكننا الإشارة إلى الرموز في الألعاب والطقوس التقليدية. ومن خلال فحص الرموز في كل ثقافة، يمكن للمرء الوصول إلى المعتقدات والآراء وشبكات الاتصال لهؤلاء الأشخاص، ومن الممكن فهم وتحليل السلوكيات الثقافية والاجتماعية والاقتصادية والنفسية للمجموعات العرقية المختلفة. وهذا يعنى أن الرموز هي مظهر من مظاهر الشعور بالانتماء والشعور بالتبعية الثقافية للناس في كل منطقة معينة، وتتكرر كل يوم في حياتهم، وتعزز فهمًا معينًا للهوية. وقد تم إجراء ملاحظة هدف التحليل الأنثروبولوجي إلى تعريف الخبراء الأنثروبولوجيين واستخدام الرموز في بعض العادات وأنماط حياة اهالي تنكابن. ومثل العديد من المناطق الأخرى في إيران، يستخدم سكان تنكابن عادات ورموزًا مختلفة. بعض هذه الطقوس، مثل نعمة الدجاج، وتحديد طعام «كلة باجة»، والرقم مائة للصيادين، و الدعسوقة في احتفالات مختلفة، كل منها يعبر عن جزء من معتقدات أهل هذه المنطقة. وتظهر نتائج هذا البحث أن الرموز في هذه الطقوس تستخدم في الغالب لتجنب غموض المستقبل. كما يوضح فحص هذه الرموز بعض السمات الثقافية المهمة في نمط حياة أهالي تنكابن، والتي وفرت الأساس لتنمية الكهانة. من ضمن هذه السمات: التفاؤل الإيجابي بالمستقبل، والارتباط بالطبيعة، وقلة الغموض، والوطنية.

الكلمات المفتاحية: رمز، علامة، أنثروبولوجيا، رمزية، وظائف الرموز، غموض، أسلوب حياة.

١. طالب دكتوراه في الأنثروبولوجيا، جامعة آزاد الإسلامية طهران مركز، طهران، إيران. (المؤلف المسؤول)

٢. أستاذ مساعد وعضو الهيئة العلمية بقسم العلوم الاجتماع، جامعة آزاد الإسلامية طهران مركز، طهران، إيران.

٣. أستاذ مساعد وعضو الهيئة العلمية بقسم الأنثروبولوجيا، جامعة آزاد الإسلامية طهران مركز، طهران، إيران.

٤. أستاذ مساعد بقسم الأنثروبولوجيا، كلية العلوم الاجتماعية، جامعة آزاد الإسلامية طهران مركز، طهران، إيران.

تحليل ظاهري لعملية نزع الطابع المؤسسي عن الزواج

مرضية شهرياري١

الملخص

أُجريت هذه الدراسة بهدف فهم عملية نزع الطابع المؤسسي عن الزواج بمنهج نوعي وطريقة ظاهرية. تم اختيار 14 مشاركًا من خلال أخذ العينات الهادفة واستراتيجية أخذ العينات المعيارية. و تم استخدام مقابلة شبه منظمة ومتعمقة لجمع البيانات. بعد تحليل النتائج، فإن المواضيع الرئيسية الـ 12 في تجربتهم هي: التغيير في الحياة والعادات كمنصة لتشكيل ظروف محرجة والميل إلى الزواج الدائم، وازدواجية المشاعر، ونقص المهارات الحياتية وتجربة الزواج، والجاذبية والجنس. الحاجة، العزوبة، المسافة كسر قانون الأسرة، إعادة بناء القيمة، الهوية المشوهة، استبدال حساب النشاط بالحتمية، مواجهة التجربة الأخرى وإعادة التفكير هي من بين الموضوعات المركزية والمشتركة للأشخاص فيما يتعلق بالزواج الأبيض كعنصر من مكونات نمط الحياة الغربية في هذا الصدد. ذكر المشاركون أن التوجه إلى هذا الزواج، وعدم الإيمان بالزواج الرسمي، وحرية الاختيار والحق في الجسد، وانعدام الأمن الوظيفي والدخل الكافي، وزيادة الألفة وانعدام الثقة، كانت من أهم التفسيرات لتشكيل هذه العلاقات.

الكلمات المفتاحية: الزواج الأبيض، الهوية المشوهة، نمط الحياة، الأسرة، عدم المأسسة، الظواهر.

١. أستاذ مساعد في قسم العلوم الاجتماعية، جامعة شهيد جمران، الأهواز، إيران.

خصائص تأثير الإجراءات البشرية الاختيارية على التنمية من وجهة نظر الآيات والتقاليد

مهدي جعفر زادة المحمد حسيني كممد حسين رنجبر حسيني مهدى نصرتيان المحددي نصرتيان

الملخص

الآثار التكوينية للأفعال البشرية الجيدة والسيئة لها خصائص من وجهة نظر الآيات والتقاليد. ومعرفة هذه الخصائص هي الخطوة الأولى في تصميم وقبول المجتمع لأنماط الحياة الإسلامية وسلوكها. ووفقًا لهذا البحث الذي تم إجراؤه على أساس قدرة أسلوب المكتبة وبقدرة التحليل والحكم في أسلوب المستند التحليلي، فإن أهم ما يميزه هو الارتباط بين الآثار التكوينية للإجراءات الاجتماعية الاختيارية الجيدة وبين انسيابيته. وهي من النعم المؤكد عليها في المجتمع، ولن يؤكد على هذا الارتباط ايضا. وعلى جانب الأفعال الاجتماعية السيئة الاختيارية والتورية، وكذلك الآثار التكوينية للأفعال الفردية الجيدة والسيئة، فإنه غير مؤكد فقد يتم يستبعد لبعض الأسباب. فعدم الاستفادة من العالم. لا يعني أن البشر كله صالح، وتغيير الجنس لتأثير الأعمال التطوعية البشرية على التنمية، والتناسب والتشابه بين الأعمال التطوعية البشرية وآلام النمو، وكذلك الانسجام التأثير. لذلك، فإن طريقة الحياة الإسلامية ستحظى بأكبر قدر من الانسجام والتناغم الكامل مع نظام التنمية وستحقق أكبر الفوائد للإنسان والمخلوقات الأخرى.

الكلمات المفتاحية: أسلوب الحياة الإسلامية، الأفعال البشرية الاختيارية، نظام التكوين، أثر التكوين

١. باحث في معهد ال ياسين لأسلوب الحياة الإسلامية، قم، إيران. (المؤلف المسؤول)

٢. أستاذ مساعد وعضو هيئة التدريس بجامعة القرآن والحديث، قم، إيران.

٣. أستاذ مساعد وعضو هيئة التدريس بجامعة القرآن والحديث، قم، أيران.

مبادئ إدارة الوقت في أسلوب الحياة الإسلامية

فريدة جعفر ارسلوا ثريا قطبي

الملخص

نمط الحياة الإسلامية هو مجموعة من السلوكيات المرئية والمعبرة التي هي نظريًا نتيجة للمعتقدات والقيم الإسلامية في الأبعاد الفردية والاجتماعية لحياة الإنسان. و من المكونات الأساسية في نمط الحياة الإسلامية هي كيفية قضاء المرء لحياته و إدارة للوقت. وإدارة الوقت هي مجموعة من مهارات إدارة الوقت والتحكم به والاستفادة منه بشكل أفضل. والغرض من هذا البحث هو التعرف على مبادئ إدارة الوقت في أسلوب الحياة الإسلامية. فقد أُجري البحث الحالي وفقاً للمنهج الوصفي والتحليلي من حيث الغرض الأساسي منه، وكان أسلوب تحليل البيانات جيدا واستقرائيًا. و يضم مجتمع البحث النصي آيات وروايات من كتاب بحار الأنوار، والتي تم إجراؤها بشكل هادف وبما يتماشى مع أسئلة البحث. وتشير نتائج البحث إلى أن إدارة الوقت في نمط الحياة الإسلامية تتضمن أربعة مبادئ مهمة هي: الهادفية، وتحديد الأولويات، والتخطيط، والمراقبة. والنتيجة أن استخدام مبادئ إدارة الوقت في أسلوب الحياة الإسلامية يؤدي إلى الاستخدام ألافضل لفرص الحياة ويضمن السعادة الأبدية للإنسان.

الكلمات المفتاحية: أسلوب الحياة الإسلامية، مبادئ إدارة الوقت، تحديد الأهداف، تحديد الأولويات، التخطيط، الاشراف.

١. ماجستير في علوم القرآن والحديث، كلية العلوم الإنسانية، جامعة الشهيد، طهران، إيران.

٢. أستاذ مشارك في قسم علوم القرآن والحديث، كلية العلوم الإنسانية، جامعة شاهد، طهران، إيران. (المؤلف المسؤول)

ملخّص المقالات المقال

علم الأمراض الفردي لاستهلاك مستخدمي الحوزة العلمية في الشبكات الاجتماعية

مهدي فدائي الله مهدي أسار

الملخص

يُعتبر طلاب الحوزة العلمية مصادر ومراجع مهمة في المجتمع. ولذلك يُتوقع منهم أن يكونوا أشد حرصًا بشأن كلامهم وسلوكهم وأفعالهم في شبكات التواصل الاجتماعية من غيرهم. إنهم ملزمون بإظهار المعايير السلوكية للمستخدمين في نشاطهم من أجل أن يكونوا لهم انموذجًا افتراضيًا في الحياة والنشاط الإعلامي. ومن ناحية أخرى، فإن وقوع الضرر المعنوي من قبل مستخدمي الحوزة، لا يؤدي فقط إلى تقليص شخصيتهم ووضعهم المهني، بل يتسبب أيضًا في بعض الأحيان في الإضرار بالمعتقدات الدينية للأفراد و تهكمهم بجميع المتدينين. وفي هذا البحث، تم التحقيق في أضرار نشاط مستخدمي المدارس الدينية في شبكات التواصل الاجتماعية من وجهة نظر فردية. وتعتبر طريقة البحث الحالية جيدة ونوعية، وقد قامت بتحليل المشكلة باستخدام أداة مقابلة متعمقة. حيث أجريت في هذا المقال مقابلات معمقة مع 16 خبيرًا في وسائل الإعلام وأسلوب الحياة، من مستخدمي الحوزة. فابرزت نتائج هذه المقابلات أن مثل إهمال الرسالة الدينية، وإبداء تعليقات غير متخصصة هي من بين الاضرار في نشاط مستخدمي المدرسة الدينية. فيعد تقديم أمثلة على نشاط وسائل التواصل الاجتماعي من مستخدمي المعاهد الدينية أحد ابتكارات هذا البحث.

الكلمات المفتاحية: الشبكات الاجتماعية، علم الأمراض، الاستهلاك، أسلوب الحياة، مستخدم الحوزة العلمية

١. أستاذ مساعد بقسم الأخلاق والتربية بجامعة باقر العلوم، قم، إيران. (المؤلف المسؤول) ٢. ماجستير في الدراسات الإسلامية بجامعة معارف الاسلامي، قم، إيران.

Individual Pathology of Social Networking of Islamic Seminarian Users

Mehdi Fadayi¹ Mohammad Javad Mehdiasa²

Abstract

Islamic seminarian students are regarded as a reference group, and therefore expected to be more careful about their talk, behavior, and deeds in social networks. They are obligated to show, in practice, behavioral standards to the users so as to be their role models of virtual life in media action. Furthermore, incidence of immoralities on the part of Islamic seminarian users leads not only to the degradation of their character and class status, but also, at times, to damaging religious beliefs of individuals and negative attitudes towards all religious people. This research conducts a pathological examination from the individual aspect of the action of Islamic seminarian users of social networks. The research method is qualitative and the problem has been analyzed by using in-depth, purposive interviews with 16 experts on media and lifestyle, themselves Islamic seminarian users. Neglect of religious mission and making lay remarks were among the downsides of the Islamic seminarian users' action that were pointed out in the interviews. Providing examples of and 'proofreading' media action are among the innovations of the present study.

Key Words: social networks, pathology, consumption, lifestyle, Islamic seminarian user.

^{1.} Assistant Professor, Department of Moral and Educational Sciences, Baqir al-Ulum University.

^{2.} Graduate, Islamic Knowledge University, Qom.

Principles of Time Management in the Islamic Lifestyle

Farideh Jafari Arsalu¹ Sorayya Ghotbi²

Abstract

Islamic lifestyle is a set of observable and expressive behaviors that, in theory, are the effects of Islamic beliefs and values in both individual and social dimensions of human life. A fundamental component of Islamic lifestyle is how one spends one's life and manages one's time. Time management is a set of skills in organizing, controlling and optimally using one's time. The aim of the present study is to identify principles of time management in the Islamic lifestyle. In terms of its aim, this is a basic research, and has been conducted with the descriptive and analytic methods. The method of data analysis has been qualitative and inductive. Statistical population includes Koranic verses and Bihar al-Anwar's hadiths which have been sampled purposively and in relation to the research questions. Research findings indicate that time management in the Islamic lifestyle includes four important principles: setting a goal, prioritizing, planning, and supervising. Thus, in the Islamic lifestyle application of those principles leads to a better usage of the opportunity for life and ensures human beings' eternal happiness.

Key Words: Islamic lifestyle, principle of time management, setting a goal, prioritizing, planning, supervising.

^{1.} Graduate in Koranic and Hadith Sciences, Faculty of Human Sciences, Shahed University, Tehran: Iran.

^{2.} Corresponding Author, Associate Professor, Department of Koranic and Hadith Sciences, Faculty of Human Sciences, Shahed University, Tehran, Iran.

Characteristics of the Influence of Human Beings' Volitional Actions upon Existence from the Viewpoint of Koranic Verses and Hadiths, with an Emphasis upon Islamic Lifestyle

Mehdi Jafarzadeh¹ Mohammad Hossein Ranjbar Hosseini² Mehdi Nosratiyan³

Abstract

From the vantage point of Koranic verses and hadiths, existential influence of human's good and evil deeds has some characteristics. Knowing these characteristics is the first step towards the design and social acceptance of Islamic behavioral patterns and lifestyle. According to this study, which has collected its data with the library research method and conducted analysis and made assessments with the analytic-documentary method, the influence is mainly characterized by the fact that the correlation between existential influences of good volitional actions and flow of blessings in society is certain, but the correlation between evil volitional actions and blight occurrence is not certain and may be averted for some reasons. Insignificance of worldly enjoyment for being a good human, meta-gender influence of volitional actions upon existence, proportion and similarity between volitional actions and existential suffering and the harmony of existential sufferings arising from volitional actions with the Best System are among other characteristics of the influence. Thus, Islamic lifestyle will have the most and most perfect harmony with the system of creation, and will direct the most benefit towards human beings and other creatures.

Key Words: Islamic lifestyle, human volitional action, the system of creation, existential influence.

^{1.} Corresponding Author, Researcher, Al-i Yasin Institute of Islamic Lifestyle, Qom, Iran.

^{2 .} Assistant Professor, Member of Academic Staff, University of the Qur'an and Hadith, Qom, Iran.

^{3 .} Assistant Professor, Member of Academic Staff, University of the Qur'an and Hadith, Qom, Iran.

The Process of Deinstitutionalization of Marriage: A Phenomenological Exploration

Marziyeh Shahriyari¹

Abstract

With a qualitative approach and using the phenomenological method, the present study aims to understand the process of deinstitutionalization of marriage. A total of 14 participants were selected by purposive sampling and with the strategy of criterion sampling. A semi-structured and in-depth interview was used for data collection. Analysis of the findings shows that 12 main themes in participants' experience are the following: change in life and habitus as underlying the malformed circumstances; reluctance towards permanent marriage; ambivalent feelings; lack of life skills and cohabitation before marriage; sexual attraction and need; single life; circumvention of family laws; deconstruction of values; distorted identity; replacement of determinist actions with calculative actions; confrontation with the Other; and rethinking of one's experience. These are the central and common themes pointed out by the individuals about white marriage as a component of western lifestyle. Unbelief in formal marriage, freedom of choice, right to one's body, lack of job security and insufficient income, getting to know more, and lack of trust are among the main interpretations of the formation of white marriage.

Key Words: white marriage, distorted identity, lifestyle, family, deinstitutionalization, phenomenological.

 $^{1.} Assistant\ Professor,\ Department\ of\ Social\ Sciences,\ Shahid\ Chamran\ University,\ Ahvaz,\ Iran.$

monies each manifest some of the beliefs of the people in the region. The research findings show that the symbols in these rituals have for the most part a function of escaping from the indeterminacy of future. Furthermore, the study of these symbols shows a few important cultural traits of Tunikabun's people that make a breeding ground for fortunetelling: an optimistic attitude towards future, bonding with nature, little acceptance of indeterminacy, and patriotism.

Key Words: symbol, sign, cultural anthropology, symbolism, functions of symbols, acceptance of indeterminacy, lifestyle.

The Function of Symbols in Some Cultural Traditions of the People of Tunikabun and Their Lifestyle

Zahra Valizadeh Aliabadi¹ Mohammad Sadeq Farbod² Fariba Mireskandari³ Ali Baseri⁴

Abstract

Cognitive aspects of lifestyle are among its most complicated and difficult-to-understand aspects. They are models and schemata with the help of which citizens understand reality and make sense of the world surrounding them. Objective aspects of lifestyle have their foundations in the cognitive aspects. There are different methods for grasping the aspects, including symbols in games and traditional rites. Through examining symbols in each culture one can grasp people's beliefs, opinions, and communication networks, and also conduct a semantic analysis of cultural, social, economic, and psychological behavior of various ethnicities. This means that symbols are a manifestation of people's sense of cultural belonging in any particular region, which repeat themselves in the people's lives and reinforce a certain understanding of identity. This study has been conducted with an analytic-descriptive approach and by using the observational method in order to offer an anthropological analysis of definitions of experts on cultural anthropology, and of the function of symbols in some customs and lifestyle of Tunikabun's people. These people, like in many other regions of the land of Iran, have a whole variety of customs and symbols. Rituals such as 'chicken blessing', 'kalli-pāchi discernment', 'the number of 100 for hunters', and 'the ladybird' in different cere

^{1.} Corresponding Author, PhD Student of Cultural Anthropology, Central Tehran Unit, Islamic Azad University, Tehran, Iran.

^{2.} Assistant Professor, Member of Academic Staff, Department of Social Sciences, Central Tehran Unit, Islamic Azad University, Tehran, Iran.

^{3 .} Assistant Professor, Member of Academic Staff, Department of Cultural Anthropology, Central Tehran Unit, Islamic Azad University, Tehran, Iran.

 $^{4.\,}Assistant\,Professor,\,Member\,of\,Academic\,Staff,\,Department\,of\,Social\,Sciences,\,Central\,Tehran\,Unit,\,Islamic\,Azad\,University,\,Tehran,\,Iran.\,Azad,\,Tehran,\,Iran.\,Azad,\,Tehran,\,Iran.\,Azad,\,Tehran,\,Iran.\,Azad,\,Tehran,\,Iran.\,Azad,\,Tehran,\,Iran.\,Azad,\,Tehran,\,Iran.\,Azad,\,Tehran,\,Te$

Women's Lived Experience of Striking a Balance between Occupational and Maternal Roles

Shohreh Rawshani¹

Abstract

Women's most important roles in the Islamic lifestyle are those of maternity and rearing children, but today many women, because they have a job, are also obligated to play a correct occupational role, and therefore striking a balance between occupational and maternal roles is of particular importance. In recent years, the number of female members of academic staff has been on the increase, and since these women have undertaken a great volume of occupational tasks, achieving the equilibrium between their occupational and familial roles involves certain difficulties. Thus, using the qualitative research method, the present study aims to identify the women's strategies for finding the balance. To this aim, interviews with 20 female members of academic staff and a content analysis of the interviews have been conducted to extract the strategies. According to the research findings, the strategies include eight categories: diligent efforts to achieve occupational goals, efforts to be a good mother, self-effacement, reduction of occupational goals, time management, a division of labor, family planning, and outsourcing of some family tasks.

Key Words: the family-work balance, maternal role, occupation, women, members of academic staff.

 $^{1.} Assistant \ Professor \ and \ Member \ of \ Academic \ Staff, \ Institute \ of \ Women \ Studies, \ al-Zahra \ University, \ Tehran, \ Iran.$

Contents

Individual Pathology of Social Networking of Islamic Seminarian Users4
Mehdi Fadayi / Mohammad Javad Mehdiasa
Principles of Time Management in the Islamic Lifestyle5
Farideh Jafari Arsalu / Sorayya Ghotbi
Characteristics of the Influence of Human Beings' Volitional Actions upon
Existence from the Viewpoint of Koranic Verses and Hadiths, with an Emphasis
upon Islamic Lifestyle7
Mehdi Jafarzadeh / Mohammad Hossein Ranjbar Hosseini / Mehdi Nosratiyan
The Process of Deinstitutionalization of Marriage: A Phenomenological
Exploration8
Marziyeh Shahriyari
The Function of Symbols in Some Cultural Traditions of the People of Tunikabun and
Their Lifestyle
Zahra Valizadeh Aliabadi / Mohammad Sadeq Farbod / Fariba Mireskandari / Ali Baseri
Women's Lived Experience of Striking a Balance between Occupational and
Maternal Roles
Shohreh Rawshani



A bi-quarterly journal "Research paper on the lifestyle"

8th year, No.14, Spring & Summer 2022 Owner & Managing Director: Dr. Muhammadtaqi Fa'ali Editors in Chief: Dr. Muhammadtaqi Fa'ali Editorial Secretary: Seyed Ali Agha'ee

Editorial Board: (In Alphabetical Order)

Ahmad Beheshti Professor at University of Tehran

Muhammad Reza Ziba'ee Nejad Faculty Member at Woman and Family Research Center

Seyed Hossein Sharaf Aldin Associate Professor at Imam Khomeini Institute of Education and Research

Ahmadhossein Sharifi Associate Professor at Imam Khomeini Institute of Education and Research

Seyed Mahmud Tayebhosseini Associate Professor at Howza and University Research Center

Muhammadtaqi Fa'ali Associate Professor at Azad Islamic University

Muhammad Muhammadreza'ee Professor at University of Tehran

English Translator: Ahmad Aghamohammadi / Arabic Translator: Seyed Baqer Hosseini Editor: Mohsen Golpayegani / Layout Specialist: Akbar Mousavi Publisher: Timas / Printing office: Farzanegan Digital

Address: No.50 - fourth Alley - Safashahr Street - Qom Tel: +98-2532603095 / Fax: +98-2532603094 / Price: 300/000 Rials journal.manaviyat.ir